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Skolebestyrelsens høringssvar – Styrelsesvedtægt for folkeskolen i 

Egedal Kommune 

Distriktsskole Smørum 

Skolebestyrelsen i Distriktsskole Smørum har drøftet høringsmaterialet til Styrelsesved-

tægt for folkeskolen i Egedal Kommune. 

Skolebestyrelsen tager ændringerne i styrelsesvedtægten til efterretning med følgende 

kommentarer. 

 

Vi har flere overvejelser omkring §1, stk. 7 om bestyrelsens arbejde: 

• Vi foreslår en tilføjelse om, at skolebestyrelserne kan supplere med principper, 

som de selvstændigt tager initiativ til i forhold til deres skole. På den måde kan 

skabes udvikling af skolens virke, der kan fremme en bedre og mere attraktiv 

skole. Dette skal både understøtte inddragelse, ejerskab og medbestemmelse 

omkring den lokale skoles udvikle og taler godt ind i et frisættelsesperspektiv. 

 

• Vi er i tvivl om, hvad der ligger til grund for formuleringen omkring bestyrelsens 

opgaver i forhold til at lave principper for arbejdets fordeling mellem lærerne. Vi 

er i tvivl om, hvad det dækker over, og hvorfor gælder det ikke for pædagoger-

nes opgaver. 

 

• Punktet omkring fællesarrangementer for eleverne i skoletiden skrives under det 

første punkt om undervisningens organisering. 

 

• Underretning af hjemmene om elevens udbytte skrives under punktet om sam-

arbejde mellem skole og hjem, da de to hører sammen. 

 

• Udsendelse af praktik og lejrskoleophold skrives under punktet om undervisnin-

gens organisering.  

 

Der ud over har vi følgende kommentarer om vedtægterne øvrige dele 

 

• Kap. 1, stk. 5: Vi ønsker en formulering af punktet omkring afstemning i skole-

bestyrelsen, så det er muligt at lave afstemninger på anden vis end ved person-

ligt fremmøde i særlige tilfælde, eksempelvis på mail, som nogle gange er nød-

vendigt, når tidsfrister m.v. umuliggør et egentligt møde. 
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• Valgtidspunktet for bestyrelsesvalg: Det fremgår ikke om de forskudte valg til-

sidesætter de ordinære valg og bestyrelserne derefter følger rytmen fra de for-

skudte valg med 2- og 4-årige valgperioder, eller om den ordinære proces gen-

etableres, når det er muligt i forbindelse med kommunalvalg. 

 

• Bilag 1: Skolenavnene: Navnet Egedal skole giver anledning til forvirring både 

mundtligt og skriftligt, da det både vil være en fælles betegnelse for lkommu-

nens skoler og samtidigt også en enkelt skole. Det giver et lidt mærkeligt signal, 

hvor Egedal Skole vil skille sig ud blandt de øvrige skoler, der har navn efter en 

by, eller har et helt andet navn. 

 

• Andre væsentlige forhold: Vi kan ikke se, hvordan det er muligt at dispensere for 

klasseloftet på 0.-2.årg. Er det også max. 30 elever i klasserne på disse årgange 

eller sættes det forholdsmæssigt ned svarende til klasseloftet? 

 

• Indskrivning og optagelse: Vi forslår, at gennemsnittet for, hvornår man kan af-

vise elever udefra, sættes til 23 præcist, og at ordet ’under’ fjernes, så skolerne 

ikke friholder for mange ekstra pladser på skolerne, men alene forholder sig til 

de 23. 

På bestyrelsens vegne 

Nis Benn 

Formand 


